
                                 

Zápis  

z 9. zasedání Zastupitelstva obce Sokolnice, které se konalo ve středu 
11. září 2024, v 18:00 h., v aule Základní školy Sokolnice, v obci Sokolnice. 
 
Přítomni 
Dle prezenční listiny je při zahájení přítomno 13 z celkového počtu 15 členů zastupitelstva 
obce, takže zasedání je usnášeníschopné. Pan Luboš Král a Alan Faltýnek se ze zasedání 
omluvili. 
 

Zahájení 
V 18:00 hodin přivítal starosta obce Mgr. Libor Beránek všechny přítomné členy 
zastupitelstva obce i občany a zahájil jednání. Oznámil, že zasedání bylo řádně svoláno  
a vyhlášeno, konstatoval, že z celkového počtu 15 je přítomno 13 členů zastupitelstva  
a zasedání je tudíž usnášeníschopné. Dále uvedl, že zápis z minulého jednání byl ověřen a 
nebyly proti němu ze strany ověřovatelů vzneseny námitky. Program jednání obdrželi členové 
ZO v dostatečném časovém předstihu, od 03.06.2024 byl rovněž vyvěšen na úřední desce a na 
elektronické úřední desce.  
 
Navržený program jednání: 

Přivítání a zahájení – starosta obce. 
 

Technický bod: 
a) Určení zapisovatele zasedání – navržena: Andrea Hrdličková  

b) Schválení ověřovatelů zápisu – navrženi: Petr Vaculín a Jiří Zaťko 

c) Kontrola úkolů 

d) Schválení programu zasedání: 

01. DPP se členy JSDH – mimořádné výjezdy 
02. Odkup pozemků na parc. č. ………………….. 
03. Vstup obce do svazku Šlapanicko 
04. Žádost o navýšení rozpočtu na provoz MŠ 
05.  Návrh na pořízení změny ÚP ……………………. 
06. Žádost o mimořádný příspěvek do rozpočtu ZŠ na rok 2024 
07. Informativní zprávy 

 

Hlasování je zapsáno ve tvaru: pro/proti/zdržel se 
 

Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce schvaluje předložený program zasedání, zapisovatelem Andreu 
Hrdličkovou a za ověřovatele zápisu Petra Vaculína a Jiřího Zaťka. 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí provedenou kontrolu úkolů.  
Hlasování 13/0/0 
 
1. DPP se členy JSDH mimořádné výjezdy 
Zastupitelstvu obce byl předložen návrh na uzavření DPP a vyplacení odměn členů JSDH 
Sokolnice, kteří byli v letošním roce účastni zásahů JSDH Sokolnice a jenž jsou členy ZO.    
P. Parma vznesl dotaz, zda je výše odměny obvyklá u ostatních JSDH.  P. Zaťko vysvětlil, že 
se výše odměny liší v jednotlivých obcích. P. Parma odpověděl, že se mu částka odměny zdá 
nízká. Starosta sdělil, že výše odměny byla dohodnuta po vzájemné komunikaci s velitelem 
JSDH. Výše odměny se liší v závislosti na skutečnosti, zda se jedná o ZOČ či ZOS.  P. Zaťko 
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odpověděl, že členové jednotky s výši odměny nemají problém a jsou za tuto podporu - 
odměnu rádi.         
Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření DPP se členy JSDH Sokolnice p. Alanem Faltýnkem 
a p. Jiřím Zaťkem. 
Zastupitelstvo obce schvaluje, aby byla vyplacena výplata těmto členům JSDH v nejbližším 
řádném výplatním termínu. 
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici do 30.09. 2024 informovat o tomto rozhodnutí účetní 
obce Sokolnice. 
P. Zaťko v tomto bodě nehlasoval. 
Hlasování 12/0/0 
 
2. Odkup pozemků na parc. č. ………………………………….. 
V červnu 2022 obec odkoupila pozemky na parc. č. …….. a na parc.č. …………, v k.ú. 
Sokolnice. Jedná se o pozemky určené pro stavbu rodinných domů, kdy prodejní cena tehdy 
činila 5500,- Kč/m2.  
Nyní je obci nabídnut odkup pozemků v blízkosti těchto parcel, za cenu 6100,- Kč/ m2. Jedná 
se o následující pozemky.  
 

 parc. č. ……, o výměře 432 m2 
 parc. č. ……, o výměře 1077 m2  
 parc. č. …….. o výměře 4 m2 

 

P. Parma vznesl dotaz, zda se podařilo spojit s majitelem sousedních pozemků. Starosta 
odpověděl, že se opakovaně snažil v místě jeho bydliště, ale bohužel bez výsledku. P. Parma 
vznesl dotaz, zda má vedení obce představu, jaké bude využití těchto pozemků. Starosta 
odpověděl, že v současné době on sám žádný návrh na způsob jejich využití nemá. P. Fojtů 
sdělila, zda nebylo v minulosti navrženo, že by byly pozemky využity k rozšíření sběrného 
dvora odpadů. P. Jirgala odpověděl, že takové využití těchto pozemků v plánu nikdy nebylo. 
Starosta doplnil, že případné rozšíření SSO by bylo realizováno v jiném místě (v tomto směru 
probíhá změna ÚP). P. Jirgala doporučil, aby se nejdříve zkontaktovat majitel vedlejšího 
pozemku, zda nemá zájem o prodej, a poté rozhodl o tomto odkupu. P. Jirgala navrhl 
projednání odročit s tím, že by byla doplněna informace o možnosti odkupu sousedního 
pozemku.  P. Parma oficiálně navrhl hlasovat o odročení projednání tohoto bodu. 
Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Sokolnice bere na vědomí nabídku na odkup pozemků na parc. č. …..,…. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice schvaluje odročit odkup pozemků na parc.č. …, parc.č. …. 
a parc. č. ….., v k.ú. Sokolnice o celkové výměře 1513 m2.  
Hlasování 9/1/3 
 
3. Svazek obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko 
Obci Sokolnice byla nabídnuta možnost stát se členem Svazku obcí pro vodovody 
a kanalizace Šlapanicko, se sídlem Masarykovo náměstí 546/9, 664 51 Šlapanice u Brna. 
Spolek byl založen v roce 1993, jeho hlavním účelem je zabezpečení pitnou vodou, odvádění 
a čištění odpadních vod a rozvoj vodárenských soustav, kanalizací a ČOV jednotlivých obcí.  
 
V okolí města Rajhrad a Újezdu u Brna je celkem 15 obcí, ze kterých jsou čištěny odpadní 
vody v 11 stávajících lokálních obecních ČOV o kapacitě 350 EO až do 5 000 EO. Obce, 
které nemají vlastní ČOV dopravují svoje odpadní vody (čerpáním, podtlaková kanalizace, 
gravitace) na společné ČOV sousedních obcí. Většina těchto lokálních ČOV byla 
zprovozněna před cca 15-20 lety a jejich technologie, účinnost a efektivita čištění jsou 
poplatné době, kdy byly tyto ČOV projektovány a uváděny do provozu. Na těchto ČOV bude 
nutné v brzké budoucnosti řešit a realizovat modernizaci, rekonstrukci nebo intenzifikaci, vč. 
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řešení kalového hospodářství spojené se zvýšením kapacity ČOV, vzhledem k probíhajícímu 
a plánovanému rozvoji obcí tak, aby byly splněny požadavky a hodnoty dle příslušných 
platných předpisů ČR a Směrnice Rady č. 91/271/EEC o zacházení s městskými odpadními 
vodami.  
 
Stávající ČOV Telnice slouží pro společné čištění odpadních vod z obcí Sokolnice, Telnice 
a Otmarov. V roce 2021 byla provedena studie stavu přítoku a zatížení na stávající ČOV, ze 
které vyplynulo, že s ohledem na rozvoj aglomerace v souladu s platným územním plánem, 
lze důvodně předpokládat, že stávající ČOV nebude schopna zajistit řádné čištění odpadních 
vod z aglomerace pro nejbližší výhled, a tudíž je nutno provést posílení její výkonosti. V této 
studii byla navržena Úprava ČOV Telnice a zvýšení kapacity na cca 6000 EO.  
 
Paralelně k této studii je nyní tvořena nová koncepce odkanalizování a čištění odpadních vod 
všech 15 ti obcí, a to na ČOV Brno – Modřice o kapacitě 640 000 EO s vypouštěním 
vyčištěných odpadních vod řeky Svratky. Výhodou tohoto řešení je vyšší kvalita vyčištěných 
odpadních vod, nižší energetická náročnost a provozní náklady, vzhledem k tomu efektivita 
čištění na velké ČOV je významně vyšší než u malých obecních ČOV.  
 
Svazek Šlapanicko společně s VAS připravil studii vlivů realizace tohoto projektu. Pro 
posouzení systému odkanalizování byla stanovena odborná skupina technických, 
ekonomických a manažerských pracovníků VAS a BVK, která doporučila projekt realizovat 
Svazkem Šlapanicko, se vstupem 15 nových obcí do Svazku. Nyní je na zvážení obce možný 
vstup do tohoto Svazku a podpora koncepce odkanalizování obce Sokolnice na ČOV 
Modřice.   
Starosta uvedl, že nyní bychom měli vstoupit do Svazku, který následně bude rozvíjet projekt 
odkanalizování obce na ČOV Modřice. P. Parma vznesl dotaz, k jakým stanovám Svazku se 
přistupuje, zda k těm schváleným v červnu 2024 nebo předchozím. Starosta odpověděl, že 
k těm předchozí, protože ty nové ještě nebyly zaregistrovány krajským úřadem.  P. Parma 
vznesl dotaz, zda budou nové členské obce schvalovat ještě jednou nové stanovy. Starosta 
odpověděl, že ano. P. Parma vznesl dotaz, zda jsou případné vady naší kanalizace vyřešeny. 
Starosta odpověděl, že jsou označeny v plánu, jenž dle tabulky kanalizace dožila, ale 
nevykazuje havarijní stav a je funkční. VAS, a.s. průběžně monitoruje stav vodovodní i 
kanalizační sítě v naší obci a v případě potřeby navrhuje vedení obce rozsah oprav.  P. 
Vaculín vznesl dotaz, jak se rozhodly okolní obce. Starosta odpověděl, že obdržel informaci, 
že tři obce již schválily vstup do Svazku obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko. Ostatní 
obce tak učiní nejpozději do konce měsíce září. P. Struška sdělil, že dnešním odsouhlasením 
stát se členy Svazku obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko, bude pro obec velkým 
přínosem. P. Zaťko se dotázal, jak dlouho má trvat výstavba napojení na ČOV Modřice. 
Starosta odpověděl, že ta akce má několik kroků s tím, že na počátku se bude muset 
vypracovat projektová dokumentace a vyřídit stavební povolení. Optimistický odhad je 5 let, 
ale může se stát cokoliv. P. Parma doplnil, že ředitel VAS na schůzce uvedl, že asi budou 
nutné změny územních plánů obcí a asi i EIA, což není záležitost několika měsíců. Dále se 
může stát, že některý z vlastníků pozemků řekne, že to přes jeho pozemek nepůjde a bude se 
muset obejít, takže i ty dnes odhadované náklady můžou být úplně jiné. Starosta reagoval, že 
ano, může se stát, že se v průběhu dalších kroků zjistí, že je projekt nerealizovatelný. P. 
Parma se dotázal, zda napojení na ČOV Modřice budou v rámci Svazku financovat pouze 
nové přistupivší obce. Starosta odpověděl, že ano s tím, že pak tu správu bude financovat 
Svazek jako celek. P. Parma upozornil, že nebylo vypracováno žádné srovnání zachování 
vlastní ČOV a napojení na ČOV Modřice, když i ve studii proveditelnosti, která nám byla 
předložena, je toto doporučeno. P Jirgala reagoval, že má obec k dispozici studii na 
intenzifikaci stávající ČOV. P. Parma odpověděl, že nejde o srovnání těch dvou variant a že 
právě intenzifikace ČOV, resp. to že po napojení na ČOV Modřice nebude v tomto ohledu 
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žádné omezení, nemusí být obci ku prospěchu. P. Struška uvedl, že pro něj napojení na ČOV 
Modřice dává smysl, a to hlavně ekonomický a že už nebude nikdy problém s kapacitou 
ČOV.   
Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Sokolnice schvaluje přistoupení ke Svazku obcí pro vodovody 
a kanalizace Šlapanicko se sídlem Masarykovo nám. 546/9, Šlapanice (dále jen Svazek),  
IČ 49458833.  
Zastupitelstvo obce souhlasí se Stanovami Svazku v platném znění a do hospodaření Svazku 
bezúplatně vkládá majetek (viz příloha zápisu č.1) související s činností Svazku, na Svazek 
bezúplatně přenáší veškerá majetková práva k uvedenému majetku (nikoli právo vlastnické), 
s výjimkou práva zcizit a/nebo zatížit vložený majetek a s výjimkou práv vyhrazených 
zastupitelstvu obce podle ustanovení § 85 Zákona o obcích. 
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici zajistit bezodkladně vše potřebné pro vstup do Svazku 
Šlapanicko.  
Zastupitelstvo obce ukládá tajemnici do 30.09. 2024 informovat o tomto rozhodnutí 
společnost VAS a.s. a svazek obcí pro vodovody  a kanalizace Šlapanicko.  
Hlasování 11/0/2 
 
4. Žádost o navýšení rozpočtu na provoz MŠ 
Ředitelka Mateřské školy v Sokolnicích požádala o navýšení rozpočtu Mateřské školy na rok 
2024 ve výši 620.000 Kč. Jako jeden z důvodů uvádí finanční výdaje za rekonstrukci 
cyklodráhy.  Tato rekonstrukce byla nutná z důvodu jejího již nevyhovujícího stavu. Došlo k 
zvlnění povrchu dráhy v několika úsecích a dále narušení povrchu a pokračování jeho 
„eroze“. Dalším důvodem je nárůst nákladů na energie. Paní ředitelka doložila srovnání 
spotřeby a ceny elektřiny a plynu MŠ Sokolnice v období 1-6/2023 a 1-6/2024.  
P. ředitelka vysvětlila všem přítomným, že jízdní dráha pro děti byla na školní zahradě 
vybudována v roce 2017. Nynější celková rekonstrukce dráhy byla nutná z důvodu jejího již 
nevyhovujícího bezpečnostního stavu. Tím se rozumí bezpečnost pro jízdu dětí po dráze na 
odrážedlech a koloběžkách, které jsou v MŠ k tomuto účelu dětem k dispozici. 
Nevyhovujícím bezpečnostním stavem bylo evidentní zvlnění povrchu dráhy v několika 
úsecích a dále narušení povrchu a pokračování jeho „eroze“. V uplynulých letech bylo již 2x 
provedeno jednorázové ošetření narušení polyuretanového povrchu. I když byla dráha před  
7 lety vybudována standardními technologickými postupy, přesto se po čase začalo 
projevovat působení vnějších přírodních podmínek. Proto bylo po 7 letech od vybudování 
dráhy a předešlých konzultacích k případným dalším jednorázovým opravám, přikročeno k 
její celkové rekonstrukci. Dráha má nyní odpovídající podloží a zcela nový povrch. Bude 
tudíž maximálně bezpečná a zamezíme tak zbytečným úrazům dětí, které vznikaly z důvodu 
jejich pádu při jízdě po původním nerovném povrchu jízdní dráhy. P Jirgala odpověděl, že do 
budoucna navrhuje, aby se nejprve zažádalo o finanční navýšení do rozpočtu MŠ, a až poté 
rekonstrukci zrealizovat. P. ředitelka odpověděla, že částka byla zahrnuta v rozpočtu 
investičního fondu, ale nikdo netušil, že musí být zároveň uhrazena částka za likvidaci  
a náklady na vyřazení zůstatkové ceny majetku.  
P. Parma se dotazoval, zda nebyl pořízen nový spotřebič, který by takovým způsobem navýšil 
spotřebu energie. P. ředitelka odpověděla, že byla zakoupena nová pračka. P. Parma 
odpověděl, zda není příčinou navýšení energie přístavba, která probíhala ve školce  
P. Macenauer vysvětlil, jakým způsobem funguje měření podružným rozvaděčem, který firma 
používala. Starosta odpověděl, že v tuto chvíli byla ukončena stavba, tudíž i řádné vyúčtování 
skutečného stavu spotřeby. P. Parma se zeptal, jaká částka byla firmě vyfakturována. Starosta 
odpověděl, že vyfakturována částka byla 20.197 Kč. P. účetní sdělila, že když se připravoval 
minulý rok rozpočet, tak se počítalo s určitou rezervou na energie, ale nepředpokládalo se, že 
by mohla být spotřeba tak vysoká. V letošním roce se budeme snažit, aby odhadovaná částka 
byla přesnější.  
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Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Sokolnice schvaluje navýšení rozpočtu na rok 2024 ve výši 620. 000 Kč, 
kdy tyto finanční prostředky budou účelově využity na úhradu zvýšených nákladů za energie, 
na úhradu rekonstrukce cyklodráhy, za ostrahu objektů MŠ, na zapojení EZS jídelna.    
Zastupitelstvo obce Sokolnice ukládá tajemnici do 30.10.2024 informovat ředitelku Mateřské 
školy v Sokolnicích. 
Hlasování 13/0/0 
 
5.  Návrh na pořízení změny ÚP – ……………………………. 
Obec obdržela další dva podněty na pořízení změn územního plánu. 
První podnět podali žadatelé ………………., v zastoupení pí Ivety Maseli, Preslova 10 a, 602 
00 Brno, IČ 76050483, který se týká pozemku ….., v k.ú. Sokolnice. Žadatelé, jenž jsou také 
majitelé předmětného pozemku, na něm plánují umístit mimo fotovoltaické výrobny 
elektrické energii také plynové výrobny elektrické energie z motorgenerátorů a kogeneračních 
jednotek, bateriové úložiště a v budoucnu výrobny vodíku. Z hlediska ekologie mají tyto 
výrobny velmi nízké emise díky využití katalyzátorů. Výrobny budou umístěny v objektech, 
které budou hlukově izolovány a nezvyšují hlukovou zátěž v dané lokalitě. Hlavním důvodem 
výstavby a provozování Energocentra Sokolnice je zajišťovat služby výkonové rovnováhy pro 
společnost ČEPS. Energocentrum tak bude vytvářet podmínky pro stabilizaci výkyvů 
v dodávkách elektrické energie pro odběratele i v katastru obce Sokolnice. Provozovatel 
Energocentra Sokolnice plánuje zřídit sídlo společnosti v katastru obce Sokolnice, aby daně 
z příjmu této společnosti plynuly obci Sokolnice a k této věci je připraven se smluvně zavázat. 
Žadatel navrhuje upravit textovou část Územního plánu Sokolnice, doplněním plochy 
s názvem „Plochy pro výrobu el. Energie – fotovoltaika ozn. Ve v podkapitole s názvem 
„Hlavní využití“ o tři nové odrážky s textem: 
„-výroba elektrické energie 
-výroba vodíku a ostatních plynů 
-bateriové úložiště“ 
Druhý podnět na pořízení změny územního plánu byl podán ……………………………... 
Tito žádají o změnu územního plánu u pozemku na parc.č. …. v jejich vlastnictví, z plochy 
veřejné zeleně ozn. Zv. 
a plochy vodní a vodohospodářské umělé ozn. HU na plochy zahrádkářské ozn. Zz.  
P. Zaťko sdělil, že nahlížel do katastru nemovitostí a pozemek se nachází na odlehlém místě.  
Starosta odpověděl, že se pozemek nachází mimo obec. V tomto případě se jedná o umístění 
mimo fotovoltaické výrobny elektrické energie také plynové výrobny elektrické energie 
z motorgenerátorů a kogeneračních jednotek, bateriové úložiště a v budoucnu výrobny 
vodíku. Tajemnice sdělila, že žadatelé poslali prostřednictvím DS zpětvzetí žádosti na 
pořízení změny územního plánu, která bude upřesněna a následovně zaslána.   
Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Sokolnice bere na vědomí zpětvzetí návrhu na změnu ÚP ………………….. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice bere na vědomí podnět …………… na změnu územního plánu 
na parc.č. ……………. v k.ú. Sokolnice.  
Zastupitelstvo obce odkládá projednání předmětné žádostí do doby schválení změny územního 
plánu obce Sokolnice č.2. 
Zastupitelstvo obce ukládá starostovi po ukončení řízení o změnách územního plánu obce 
Sokolnice č.2 předložit ZO všechny obdržené žádosti o změnu územního plánu č.3 
k projednání. 
Zastupitelstvo obce Sokolnice ukládá tajemnici do 31.11.2024 informovat ……. o rozhodnutí 
zastupitelstva. 
Hlasování 13/0/0 
   
6. Žádost o mimořádný příspěvek do rozpočtu ZŠ na rok 2024 
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Ředitelka Základní školy Sokolnice požádala o mimořádný příspěvek do rozpočtu ZŠ 
Sokolnice na rok 2024. Tento by byl využit na zřízení pozice pedagogického pracovníka do 
družiny z důvodu velkého počtu žáků v prvních třídách a zejména žáků se specifickými 
vzdělávacími potřebami a zdravotním znevýhodněním. Dále by byl využit na dofinancování 
platů nepedagogických pracovníků, které musejí být v současnosti dorovnávány z prostředků 
na pedagogické pracovníky. Rozdíl mezi objemem prostředků na platy v roce 2023 a 2024 je 
471 743 Kč.  
P. ředitelka vysvětlila všem přítomným, že v letošním roce nastoupilo do prvních tříd několik 
žáků s různými zdravotními omezeními vč. dvou žáků s přiznanými podpůrnými opatřeními 
vč. asistentů pedagoga. Dochází tedy k situaci, kdy během výuky jsou žáci rozděleni do dvou 
tříd, kde jsou asistenti pedagoga – tedy 4 pedagogičtí pracovníci, a do odpolední družiny se 
spojují do jednoho oddělení, kde je na 30 účastníků jediná vychovatelka. Řešili jsme situaci 
již s poradnou, která ale žákům asistenta pedagoga nedoporučila, navíc jednomu z nich ani 
nedoporučila účast ve školní družině, ale rodič na účasti trvá. Z tohoto důvodu žádáme 
zastupitelé o schválení mimořádného příspěvku do rozpočtu ZŠ, protože bychom rádi každý 
den v týdnu na 2 hodiny personálně posílili jedno oddělení družiny dalším pedagogickým 
pracovníkem, který by pomáhal vychovatelce s organizací, přípravou a vedením aktivit 
alespoň v době, kdy je v oddělení nejvíce dětí. 
P. Parma se dotázal, jak dlouho bude obec platit onoho dalšího pedagogického pracovníka 
v družině. Paní ředitelka ZŠ odpověděla, že do června 2025. Další školní rok by měla mít ZŠ 
schválený větší počet tříd v družině, a tedy i finance od ministerstva na pedagogické 
pracovníky. 
P. Parma se dotázal, kdy ZŠ zjistila nedostatek finančních prostředků na platy 
nepedagogických pracovníků. Zástupce ředitelky ZŠ odpověděl, že toto bylo zřejmé asi od 
dubna 2024. Paní ředitelka ZŠ doplnila, že tyto navýšené finance budou v požadavku ZŠ na 
rozpočet obce pro rok 2025.        
Návrh na usnesení: 
Zastupitelstvo obce Sokolnice schvaluje navýšení rozpočtu na rok 2024 ve výši 540. 000 Kč, 
kdy tyto finanční prostředky budou účelově využity na dofinancování platů nepedagogických 
pracovníků a na financování platu pro nově zřízenou pozici pedagogického pracovníka do 
družiny.  
Zastupitelstvo obce Sokolnice ukládá tajemnici do 30.10.2024 informovat ředitelku Základní 
školy v Sokolnicích. 
Hlasování 13/0/0 
 
Informativní zprávy 
Rada obce doporučuje starostovi informovat veřejnost o činnosti rady, zejména: 

- Je v plánu nějaký projekt na úspory energií, které se spotřebovávají na úřadě, 
v ZŠ a v MŠ? Např. instalace FVE za využití dotace. U obou přístaveb – tedy jak u 
MŠ, tak také u ZŠ byla projekčně přichystána alternativa zřízení FVE. Střechy obou 
budouv – u MŠ je u ZŠ bude upravena tak, aby se toto zařízení na ně dalo instalovat a 
el. rozvody a rozvaděče uzpůsobeny k napojení a zprovoznění. Vyvstává však obecný 
problém, který byl již v minulosti řešen (starostou cca před 8 lety) u budovy OÚ, že 
obec, potažmo výše uvedené příspěvkové organizace, nejsou sto vyrobenou energii 
zkonzumovat. Přestože by ve všech objektech byla umístěna bateriová úložiště, 
převážnou část vyrobené energie bychom nedokázali odpovídajícím způsobem využít. 
V současné době je výkup přetoku 0,20 za Kwh a přetoky nelze využít u jiného 
odběrného místa – tedy ji komunitně sdílet. Jiná otázka je po úpravě legislativy, kdy 
vyrobenou energii ze všech obecních budov bychom mohli konzumovat např. na 
provoz veřejného osvětlení a poskytovat jiným právnickým subjektům či fyzickým 
osobám za úplatu.  Doposud je instalace FVE více než nerentabilní.  
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- Jak to vypadá s revitalizací prostoru po přečerpávací stanici u sokolského hřiště? 
Dne 31.7.2024 byla uzavřena se společností Atelier Walter s.r.o. smlouva na 
zhotovení studie způsobu využití pozemků bývalé přečerpávající stanice u rybníka. 
Tato by měla být odevzdána nejpozději do konce 30.10.2024. Následně bude obec 
disponovat podkladem pro VŘ ve formátu Design & Build. Jedná se o metodu dodání 
projektu, ve kterém jsou projekční a konstrukční služby smluvně zajištěny jediným 
subjektem a eliminuje se tak možnost prodražení realizace stavby prostřednictvím 
vícenákladů. 

- Jaký je aktuální stav přístavby MŠ? Lze přístavbu tzv. kolaudovat dle starého 
stavebního zákona, nebo se musí postupovat dle nového a hrozí tak dle veřejných 
informací prodlení a je ohrožena i dotace? Stavba je dokončena. Nyní se opatřují 
všechny potřebné podklady pro kolaudaci. Kolaudovat se bude podle nové právní 
legislativy stavebního zákona. Zda něco hrozí, ukáže realita… 

- Jaký je aktuální stav přístavby ZŠ? Staví se v souladu s časovým harmonogramem. 
Starosta obce navrhl pí ředitelce umístění mrtvé schránky v základech stavby a 
požádal zhotovitele o důmyslnou instalaci. Tato schránka by obsahovala odkaz 
stávajících žáků, pedg. sboru ZŠ a vedení naší obce následujícím generacím.  

- Jak to vypadá s opravou/údržbou mostu na cyklostezce? Obec si vyžádala CN od 
spol. SWIETELSKY stavební s.r.o., která v minulosti realizovala stavbu cyklostezek 
na našem katastru na údržbu mostu přes Zlatý potok. Rada obce schválila v 8/2024 
obsah vyžádané CN a zaslala výše uvedené spol. objednávku na předmětné práce. 
Tyto by měly být zrealizovány v průběhu měsíce září letošního roku.   

- Jaký je aktuální stav ohledně úpravy veřejného osvětlení u sokolského hřiště, 
zejména pak směrem k silnici? Kdy je možno počítat s realizací? Byla zpracována 
projektová dokumentace, opatřeny všechny podklady od dotčených orgánů a je 
zažádáno u MěÚ Šlapanice o vydání příslušného povolení na realizaci stavby. Termín 
vydání??? 

- Jaký je aktuální stav ohledně zrušení komise pro mezinárodní spolupráci? 
V tomto směru odkazuji na poskytnuté informace v rámci předešlých ZO. I nadále 
probíhá komunikace s polskou stranou. V měsíci srpnu jsme byli pozváni k oficiální 
návštěvě do Polska, kde měl být podrobně řešen budoucí rámec naší vzájemné 
spolupráce, o kterou Polsko projevuje zájem. S ohledem na skutečnost, že předmětný 
srpnový termín byl v kolizi s plánovanou dovolenou starosty obce, byl vyjednán 
náhradní termín společného jednání v Polsku, a to 11. – 13.10.2024. 

- Jak to vypadá s plánovanou výsadbou stromů podél ulice Na Lánech za 
hřbitovem směrem na Mohylu míru?  

V listopadu 2023 byla prostřednictvím společnosti Natura Verde, podána žádost o 
dotaci z programu Národní plán obnovy – Podpora obnovy přirozených funkcí krajiny 
administrovaného Agenturou ochrany přírody a krajiny ČR, která je evidovaná pod 
číslem NPO_POPFKe_1_2024_00040. V březnu 2024 byla obec informována, že z 
kapacitních důvodů a zpracovávání velkého množství žádostí z ostatních dotačních 
programů došlo k prodlení v administraci POPFK. V červnu 2024 byla požadována 
úprava dokumentace, a to v navýšení ukotvení dřevin (ke 3 kůlům) a dodání 
ochranného pletiva. Je to z důvodu vysokého tlaku zvěře na výsadby na Jižní Moravě. 
Žádost byla prostřednictvím společnosti Natura Verde v dané chvíli doplněna. Nyní 
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čekáme na rozhodnutí o schválení dotace. Společnost Nature Verde uvedla, že počítá 
s tím, že výsadba by byla provedena v listopadu 2024.  
  

- Kolik ještě zbývá spisů stavebního úřadu k zařazení (zpracování)? Postačí 
procentuálně oproti stavu na počátku, není nutné konkrétní číslo. A jak dlouho 
by to ještě mělo trvat? –Pracovnice zpracovávají archivní dokumentaci 
chronologicky od nejmladších spisů ke starším. Od září 2023 až nyní, došlo ke 
zpracování a předání spisů v rozmezí let 2024–2014. Doposud pracovnice 
připravovaly spisy, které byly umístěny v budově úřadu. Nyní zbývá archiv 
v Mateřské škole. Nejstarší spisy jsou z roku 1960. Aktuálně tedy ještě zbývá 53 let ke 
zpracování (2013-1960). Vzhledem k tomu, že se objem spisů v jednotlivých letech 
liší, nelze přesně určit délka jejich zpracování. Hrubým odhadem můžeme říct, že je 
nyní zpracováno 16 % z celého objemu. P. Parma navrhnul, aby obec zvážila přijetí 
výpomoci v podobě brigády, aby tato činnost nezatěžovala obec několik dalších let. 

Návrh na usnesení:  
Zastupitelstvo obce Sokolnice bere na vědomí informativní zprávy. 
Hlasování 13/0/0 
 
 

Starosta obce poděkoval všem přítomným a zasedání zastupitelstva ve 20.00 h ukončil.  

 
Zápis vyhotovila dne 17.09.2024 Andrea Hrdličková 
 
 
Zapisovatel: Andrea Hrdličková, v.r.  
 
 
 
Ověřovatel zápisu: Jiří Zaťko, v.r. 
 
 
 
Ověřovatel zápisu: Petr Vaculín, v.r.  
 
 
 
Starosta obce: Libor Beránek, v.r.  
 

 
 
 
 
 
 


